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Rådet för funktionshinderfrågor, enl 
sändlista 

  

Minnesanteckningar från Rådet för funktionshinderfrågor 2015-12-01 
 

Närvarande: 

Jan Dolk (KD), ordf 

Britt Lindmark (FP) v ordf 

Mikael Lindström (S) 2:e v ordf 

Veronica Östlin, avdelningschef för myndighetsdelen äldre och funktionsnedsättning.  

Margaretha Gutner, Autism & Aspergerföreningen  

Anna Brandström, Kullsvedsskolas föräldraförening 

Kenneth Bäck, Neuroförbundet Stockholms län 

Jan Wijnja, Neuroförbundet Stockholms län 

Lena Nyman, Astma och Allergiföreningen Sydost 

Monica Hedberg, Livgivarna IFS 

Hanna Virtanen, sekreterare 

 

1. Ordförande Jan Dolk öppnar mötet och önskar närvarande representanter 

från föreningarna välkomna. 

 

2. Dagordningen fastställdes.   

 

3. Till justerare utses: Jan Dolk och Monica Hedberg 

 

4. Föregående mötes minnesanteckningar godkändes (2015-09-15) och ordfö-

randen redogjorde för öppna frågor från förra mötet.  

 

Fråga till näringslivsnämnden om sommarjobb för funktionsnedsatta som svarade 

att riktlinjer för feriepraktik för ungdomar med särskilda behov antogs av nämn-

den i maj 2015.  

 

Fråga om fritid/rehabilitering är fortfarande öppen. Elisabeth Strömberg, VD för 

Gustavsbergsbadet, skulle bjudas in för att diskutera frågan men var inte tillgäng-

lig för detta rådsmöte. Hon ska bjudas in till ett senare rådsmöte. 

 

Fråga till kultur- och utbildningssektorn gällande skolskjuts som svarade att om 

man inte har rätt till färdtjänst, har man rätt till skolskjuts. Kullsvedsskolans för-

äldraförening framförde att det är problem med att man inte får skolskjuts till/från 

fritids och då hamnar särskilt barn med funktionsnedsättning i kläm. Ordföranden 

informerade om att den problematiken har uppmärksammats och ligger inom ut-

bildningsnämnders ansvarsområde. Representanter från kultur- och utbildnings-

sektorn ska bjudas in till ett rådsmöte för att diskutera frågan. 
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Fråga till samhällsbyggnad- och tillväxtsektorn om skylt vid Kullsvedsskolan 

som svarar att det är en fråga för trafikverket, ej kommunen. 

  

5. Riktlinjer för funktionsnedsättning 

 

Veronica Östlin informerade kort om riktlinjer för handläggning enligt LSS och 

SoL för personer under 65 år som kommer upp för beslut under nästa vård- och 

omsorgsnämnd den 8 december. Sektorn har fått i uppdrag att se över befintliga 

riktlinjer. Tanken med de nya riktlinjerna är att de ska vara mer övergripande och 

spegla den politiska vilja, istället för att vara detaljerade och mer likt en rutin som 

de nuvarande riktlinjerna är.  

 

Det fördes allmänna diskussioner om vad syftet är med riktlinjerna; vem de är till 

för och hur är de tänkta att användas? Viktigt att detta framgår i riktlinjerna. 

 

Fråga om risken att riktlinjerna tolkas bokstavligt av handläggare och att målkon-

flikt uppstår togs upp. Ordföranden menade att det ska finnas frihet att tolka reg-

lerna. Veronica Östlin framförde att lagen naturligtvis alltid följs och att riktlin-

jerna är en komplettering till lagstiftningen samt att riktlinjerna inte ska vara för 

detaljerade så att inte nya beslut behöver tas i nämnd när till exempel rättspraxis 

eller lagstiftning ändras. 

 

I samband med diskussionerna om riktlinjernas syfte, tyckte representanterna från 

föreningarna att förslaget till riktlinjer som ligger i vissa fall var för detaljerat och 

i vissa fall kan tolkas fel så att otydlighet uppstår. Konkreta exempel som togs 

upp var: 

o Punkt 1.2, sista meningen ”Socialtjänsten ska därför informera personer 

med funktionsnedsättning om att de i första hand ska stå i bostadskö för 

att ombe-sörja boende och att de ska söka arbete via arbetsförmedlingen 

innan insatser från socialtjänsten bör anses aktuellt.”: Denna mening bör 

ses över då den kan tolkas fel. 

o Punkt 1.3 meningen ”I första hand bör verksamhet som finns i kommunen 

anlitas då närhetsprincipen ska gälla i Värmdö kommun och däri följer 

att insatser i första hand ska ges i hemmet före insatser utanför hemmet.”: 

Denna mening ansågs vara för precis. Är det alltid bra att i första hand ge 

insatser i hemmet före insatser utanför hemmet? 

o Punkt 1.4 meningen ”I handläggningen ska stor hänsyn tas till föräldra-

ansvaret samt till barnets möjligheter att få leva ett liv som andra barn”. 

Frågan ställdes om varför ”stor” hänsyn ska tas till föräldraansvar? Repre-

sentanterna menade att föräldraansvar redan är väl definierat, varför det 

inte behövs betonas särskilt. 

o Ovanstående punkter skickades vidare till biståndsavdelningen för be-

handling. 
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Autism & Aspergerföreningen undrade varför riktlinjerna gäller både för LSS och 

SoL och menade att det är svårt att tolka vad som gäller för vad. 

 

Livgivarna IFS framförde att det är viktigt att riktlinjerna skrivs på ett enkelt och 

tydligt språk. 

 

Representanterna för föreningarna framförde att de önskar komma tidigare in i 

processen när övergripande dokument tas upp för politisk behandling. Minst tre 

veckor behöver föreningarna för att komma med synpunkter. Ordföranden berät-

tade att det finns planer på att göra rådet till remissinstans. 

 

6. Sammanträdestider för år 2016. 

Tid för rådets sammanträden fastställs till 16:00-18:00. Ordföranden får i 

uppdrag att skicka ut förslag på sammanträdesdagar för år 2016. 

  

7. Frågor från samtliga föreningar i Rådet för funktionshinderfrågor 

Autism och aspergerföreningen hade innan rådsmötet skickat frågor i följande 

ämnen som togs upp: 

o Ledsagning: Angående beslut om ledsagning undrade föreningen om det 

är rimligt med avslag med hänvisning till föräldraansvar, och att personen 

inte socialt isolerad?  

o Individuell plan: Vad gäller frågan om individuell plan, svarade Veronica 

Östlin att informationsblad om att man kan söka med individuell plan nu 

skickas ut. 

o Korttids tillsyn för skolungdom över 12: Veronica Östlin informerade om 

att denna fråga ligger under utbildningssektorn och biståndsavdelningen 

betalar för verksamheten. Autism och aspergerföreningen framförde öns-

kemål om att man utredde hur fritids för personer med vårdbehov ska för-

bättras. Just nu sker detta i ett klassrum på Kullsvedsskolan, medan per-

soner utan vårdbehov kan besöka Tomtebo, där olika slags aktiviteter och 

utrustning finns. 

o Daglig verksamhet: Veronica Östlin informerade arbetsinriktad daglig 

sysselsättning finns inom kommunen, men denna verksamhet ligger un-

der socialnämnden. Daglig verksamhet köps även in externt. 

 

Frågan om rådet är ett forum för samverkan enligt LSS 15 § pkt. 1 togs upp. 

Denna fråga måste redas ut och det är lämpligt att forum för samverkan sker i en 

annan konstellation.  

 

Astma och Allergiföreningen Sydost undrade om allergironder är det genom-

förda i Värmdö kommun. Frågan besvaras på nästa rådssammanträde. 

 

8. Övriga frågor 

 

Inga ytterligare frågor togs upp under denna punkt. 
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Ordföranden tackar för dagens möte! 

 

Vid pennan,  

 

Hanna Virtanen 

 

 

Justeras: 

 

 

 

Jan Dolk                                                                 Monica Hedberg 

Ordförande                                                               Livgivarna IFS 


